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Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Kan ministeren bekræfte oplysningerne om, at store dele af it-systemet EFI nu droppes, 

jf. artiklen ”Skatte-skandale: Bøder for milliarder droppet” bragt i Ekstra Bladet den 7. juli 

2015? 

 

Svar 

Som oplyst i Redegørelsen om Et Fælles Inddrivelsessystem (SAU alm. del bilag 48, 2014-

15), som blev oversendt til Skatteudvalget den 25. september 2015, har analyser foretaget 

af Accenture og Kammeradvokaten vist, at der er omfattende fejl og mangler ved EFI-

systemet. Analyserne konkluderer, at systemet generelt er så fejlbehæftet og komplekst, at 

det vil være særdeles vanskeligt og meget tids- og ressourcekrævende at udbedre syste-

mets fejl, så det kan blive funktionsdygtigt. Regeringen har på denne baggrund besluttet at 

anmode Finansudvalget om, at EFI fremover ikke skal anvendes som it-understøttelse for 

inddrivelsesområdet. 

 

EFI kan imidlertid ikke lukkes ned med det samme. Det skyldes dels, at nedlukningen af 

et så komplekst it-system tager tid, dels at EFI har en række indbyrdes afhængigheder 

med andre systemer i SKAT og dels, at EFI understøtter den resterende manuelle inddri-

velse. SKAT vil derfor med bistand fra Accenture over den kommende tid foretage en 

kontrolleret og gradvis nedlukning af EFI, hvis Folketingets Finansudvalg tilslutter sig 

dette. Skatteudvalget vil senere blive orienteret om den samlede plan for nedlukningen. 
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